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Sag nr.  39  Midlertidig ophalerplads ved ny strandpark 
 
Journal nr.:  007348-2011 
 
Lovgrundlag: Lokalplan nr. 21. for en strandpark i sydbyen  

 

Sagsfremstilling: Teknik-, Miljø- og Erhvervsudvalget har bedt om at få undersøgt 
mulighederne for at etablere et mindre omfattende anlæg for mole og 
ophalerplads end oprindeligt planlagt. 
 
Der var ønske om at få undersøgt funktionalitet og mulighederne for et 
anlæg uden uddybning og med en mere simpel bro- / 
molekonstruktion i form af f.eks. pæle eller flydebro.  
 
Desuden ønskede udvalget etableret en midlertidig løsning således at 
det allerede i indeværende sommer bliver muligt at sætte både i og 
tage både op på stedet. 
 
Både en midlertidig løsning og en reduceret løsning vil skulle have en 
godkendelse fra Naturstyrelsen Roskilde med 4 uger annonceret 
klagefrist. Normal sagsbehandlingstid inkl. klagefrist er normalt 12 
uger. Administrationen har imidlertid i uge 17 fremsendt ansøgning på 
en midlertidig løsning til Naturstyrelsen, og taget initiativ til dialog med 
henblik på en afkortet sagsbehandlingstid, under forudsætning af, at 
den midlertidige løsning allerede i 2012 erstattes af en blivende 
løsning. 
 
Etablering af en midlertidig løsning vil, udover at muliggøre 
anvendelse i indeværende sæson, også give mulighed for at afprøve 
funktionaliteten i en løsning uden uddybning. 
 
Administrationen har undersøgt 2 midlertidige løsninger. En med 
jernplader og en af betonelementer støbt og udlagt fra stranden. 
 
Rådgiver vil ikke indestå for en jernpladeløsning. Den er for farlig, så 
de vurderer at et overslag er irrelevant, og de vurderer at løsningen 
efter alt sandsynlighed bliver dyrere end betonløsningen.  
 
Kommunens rådgiver fraråder jernpladeløsningen fordi jernpladerne 
ved kraftige bølger bliver løftet og flyttet og underlaget for jernpladerne 
kan herved undermineres. Jernpladerne bliver ”lettere” når de 
påvirkes af bølgernes bevægelse og kan herved bevæge sig internt, 
så der er risiko for ulykker. En jernpladeløsning vil mindst kræve en 
forankring i nedrammede betonpæle eller stålpæle, hvor de enkelte 
jernplader skal fastgøres, desuden skal de enkelte jernplader 
endvidere boltes sanmmen som en enhed. Dette er en dyr løsning 
som samtidig er besværlig at udføre under vand. Derfor foreslås en 
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beton rampe, som samtidig har større tyngde end jernpladerne. 
En midlertidig ophalerrampe i beton kan anlægges i forlængelse af 
eksisterende vendeplads ved Østersvej og umiddelbart syd for 
planlagt mole- bådebro og ophalerrampe. 
 
Ophalerrampen foreslås udført som en 2.5 m bred og 15 m lang 
betonrampe, hvoraf de 10 m ligger under vand. I tilslutning til 
betonrampen afrettes med stabilgrus ligesom der foreslås lavet en 3.5 
m bred stabilgrusvej som forbinder vendepladsen til ophalerrampen.  
 
Betonrampen støbes på land i 5 sektioner af 3m, der boltes sammen 
med rustfri stålbeslag. Ved rampebredde på 2.5 m vil en bil med en 
mindre bådtrailer kunne bakke ud på øvre del af rampen og mindre 
både kan søsættes herfra. Prisen for ophalerrampe vurderes til ca. 
150.000 kr. og betonelementerne påregnes efterfølgende at kunne 
tages op og indgå i en mere blivende løsning uanset om det skal være 
med eller uden uddybning. 
 
Fortøjningen af både foreslås i første omgang at ske til en rammet 
pæl. 
 
Med udgangspunkt i sommerens erfaringer evalueres løsningen i 
efteråret med henblik på beslutning om hvilken udformning det 
endelige anlæg skal have, herunder om uddybning kan undgås, 
ligesom der skal vurderes på funktionalitet, anlægs- og driftsøkonomi i 
henholdsvis mole, pælebro eller flydebro. 
 
Når dette er sket søges om fornyet godkendelse hos Naturstyrelsen 
og evt. dispensation eller ny lokalplan såfremt ændringerne er mere 
vidtgående end der indeholdes i lokalplanen.  
  
 

Bevilling: Til gennemførelse af en midlertidig ophalerrampe er der behov for en 
samlet anlægsbevilling på 300.000 kr., hvoraf 150.000 kr. er til de 
direkte anlægsudgifter, mens de 150.000 kr. påregnes brugt til 
rådgivning i forbindelse med evaluering af funktionalitet samt 
udarbejdelse af projekt for en blivende løsning. Da det midlertidige 
anlæg kun forventes at blive afløst af et blivende anlæg påregnes ikke 
afledte driftsudgifter før der etableres et permanent anlæg.    
  
 

Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger: 

Budget og Analyse har ingen bemærkninger. 
 

Indstilling: Fagchefen for Natur, Teknik og Miljø indstiller at Teknik-, Miljø- og 
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Erhvervsudvalget anbefaler over for Økonomiudvalg og Byråd, at: 

  

1.  der meddeles anlægsbevilling på 300.000 kr. til midlertidig 
ophalersted finansieret af rådighedsbeløb på anlægsprojekt 
nr. 002023 byggemodning af Sydbyen.  

2.  der henover sommeren og efteråret arbejdes med en 
ansøgning til en mere permanent løsning på ophalersted og 
evt. mole jf. lokalplan 21. 

  
 

Tidligere 
beslutninger: 

 

Beslutninger: 1. Anbefales. 
2. Godkendt. 
 
Poul Henrik Hedeboe (F) deltog ikke i behandlingen af punktet. 

 

Bilag: midlertidig ophalerrampe og flydebro
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Sag nr.  40  Opgørelse af over- og underskud 2010 
 
Journal nr.:  000124-2011 
 
Lovgrundlag: Lov om kommunernes styrelse §40. 

 

Sagsfremstilling: I Økonomiaftalen mellem Regeringen og Kommunerne for 2011 er aftalt, at 3 
mia. kr. af de generelle tilskud er betinget af kommunernes overholdelse af det 
oprindelige budget. Overholdelsen vedrører kun kommunens 
servicevækstramme, som forenklet kan henføres til de udgifter, hvor 
kommunerne selv kan påvirke serviceniveauet. 

Overførsel af uforbrugte serviceudgifter mellem årene kan udgøre en særlig 
udfordring, idet overførsler rent teknisk sker ved en tillægsbevilling til budgettet.  

Set i lyset af de store økonomiske udfordringer, som Frederikssund og landets 
øvrige kommuner er underlagt, vurderes det nødvendigt, at der foretages en 
tilpasning af kommunens regelsæt omkring overførsler af serviceudgifter mellem 
årene, så risikoen for en eventuelt økonomisk sanktion minimeres. 

Administrationen har i den forbindelse udarbejdet følgende forslag til nyt 
regelsæt: 

1.  Nettomindreforbrug overføres til 2012, hvor beløbene indarbejdes i 
vedtaget budget 2012. Herunder takstfinansierede områder, som skal 
hvile-i-sig-selv over en årrække.  

2.  Uopsættelige bevillinger, som skal afholdes i tilknytning til det afsluttede 
regnskabsår, overføres til 2011.  

3.  Nettomerforbrug for 2010 overføres til 2011.   

Det nye regelsæt forventes forelagt Økonomiudvalg og Byråd til endelig 
godkendelse på deres maj møder. Fagudvalgsbehandlingen omhandler derfor 
udelukkende opgørelse af de faktiske mer- og mindre forbrug i regnskab 2010.  

Opgørelserne vedrørende 2010 er gennemgået af Budget og Analyse og 
fagområderne for at sikre, at der ikke overføres resultater, som skyldes 
demografændringer, budgetfejl eller el. lign.  

På Teknik-, Miljø- og Erhvervsudvalgets område er der et nettodriftsbudget på 
82,438 mio. kr. i 2010 med et merforbrug på 2,425 mio. kr., hvor af 1,116 mio. kr. 
af merforbruget indstilles overført. 
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 1.000 kr.  Korr. 
budget

Korr.  
resultat 

 Justering af  
serviceudgifter 

 Samlet  
overførsel

Overførsel 
i % 

af korr. 
budget  

 Jordforsyning  616  41  -41  0  0%

 Kommunale 
bygninger  537  304  -304  0  0%

 
Hovedvedligeholdelse

 
16.739  -808  0  -808  -5%

 Veje og Grønne 
områder 

 
53.562  -2.287  1.942  -345  -1%

 Natur og Miljø  4.784  37  0  37  1%

 Erhverv og Turisme  6.028  116  -116  0  0%

 Administration  172  172  -172  0  0%

 Teknik- Miljø og 
Erhvervsudvalg

 
82.438  -2.425  1.309  -1.116  -1%

  
I overførslerne er der korrigeret for et merforbrug på 2,1 mio. kr. til delvis 
dækning af underskud for Vej og Park på 4,3 mio. kr. primært som følge af den 
særligt strenge vinter.  
 
Det resterende merforbrug på Vej og Park dækkes inden for udvalgets ramme, 
dog indstilles overført -0,450 mio. kr. på Vej og Park til 2011. I overførslerne 
indgår tillige -0,808 mio. kr. vedrørende puljen til hovedvedligeholdelse. 
  
 

Bevilling: Bevillingens størrelse for så vidt angår budget 2011 afhænger af 
Økonomiudvalgets og Byrådets behandling af det nye regelsæt for overførsler. 

 

Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger: 

Budget og Analyse har ikke yderligere bemærkninger. 
 

Indstilling: Budgetchefen indstiller overfor Teknik-, Miljø- og Erhvervsudvalget, at det overfor 
Økonomiudvalget og Byråd anbefales, at som følge af regnskab 2010 overføres: 

1. I alt -1,116 mio. kr. 

 

Tidligere  
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beslutninger: 

Beslutninger: Anbefales. 
 
Poul Henrik Hedeboe (F) deltog ikke i behandlingen af punktet. 
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Sag nr.  41  Overførsel af over-/underskud fra 2010 - anlægsprojekter på Teknik-, 

Miljø- og Erhvervsudvalgets område 
 
Journal nr.:  003541-2011 
 
Lovgrundlag: - 

  
  
 

Sagsfremstilling: Budget og Analyse har i samarbejde med fagområderne foretaget en 
gennemgang af alle kommunens anlægsprojekter med henblik på at opgøre på 
hvilke anlægsprojekter, der skal overføres budget fra 2010 til 2011 og hvilke der 
er afsluttet i 2010. 
 
Af gennemgangen følger at der samlet indstilles overførsel af udgiftsbudgetter for 
81.123.369 kr. og indtægtsbudgetter for -23.325.374 kr. til 2011. I tabel 1 fremgår 
de samlede indstillede overførsler fordelt på politiske udvalg. 
  
Tabel 1: Overførsler af anlægsbudgetter fordelt på udvalg (kr.)
      

  Korr. vedt. 
Budget 2010

Forbrug 2010 
 pr 1.4.2011

Restkorri-
geret 

årsbudget 
2010

Overførsel til 
2011

      

U Sum - 
udgiftsbudgetter 243.375.974 152.781.102 90.594.873 81.123.369 

I 
Sum – 
indtægtsbudget-
ter

- 126.281.553 - 102.244.647 - 24.036.906 - 23.325.374 

      

U   01 
Økonomiudvalg 30.539.560 27.702.946 2.836.614 2.864.768 

I  - 126.281.553 - 102.244.647 - 24.036.906 - 23.325.374 
      
U 56.334.802 15.025.486 41.309.316 37.378.499 

 

  02 Opvækst- og 
Uddannelsesud-
valget     

I      
U 39.894.695 23.418.169 16.476.526 16.190.279 

 

  03 Kultur-,  
Fritid-  
og Idræts-
udvalget

    

      
U   05 Social-, 61.880.700 53.115.180 8.765.520 8.938.122 
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Sundheds-
udvalget

      
U 54.726.217 33.519.321 21.206.897 15.751.701 

 

  07 Teknik-,  
Miljø- og 
Erhvervs- 
udvalget

    

  
For en opgørelse af overførsler fra 2010 til 2011 på de enkelte anlægsprojekter 
henvises til vedlagte bilag 1. 
  
Kommunens ansøgning om overførsel af uudnyttede lånedispensationer for 31,9 
mio. kr. fra 2010 til 2011 er ultimo marts 2011 blevet imødekommet af Indenrigs- 
og Sundhedsministeriet. Kommunen har således mulighed for at optage lån i 
2011 for op til 26,8 mio. kr. til medfinansiering af skolebyggerier samt 5,1 mio. kr. 
til medfinansiering af opførelse af ny hal i tilknytning til SIK i Slangerup. 
Lånene vil blive søgt overført til 2011 i anlægssag til økonomiudvalg og byråd.  
  
 

Bevilling: Der søges om tillægsbevilling af overførsler fra 2010 til 2011 på anlægsprojekter 
under Teknik-, Miljø- og Erhvervsudvalget, finansieret af kassebeholdningen. 
Udgiftsbudgetter: 15.751.701 kr. 
Bemærk at rådighedsbeløb afsat til udvidelse af Marbækvej (5.126.814 kr.), der 
er afsat under anlægsprojekt nr. 002023 Byggemodning af Sydbyen, foreslås 
overført til 2011 i særskilt sag vedr. udvidelse af Marbækvej.   
Det indstilles, at det resterende rådighedsbeløb af anlægsprojekt nr. 211020 
Pulje til trafikinvesteringer fra 2010 på 36.580 kr. overføres til anlægsprojekt nr. 
222118 Sti mellem Snogekær og Jægerspris Skole til dækning af den resterende 
udgift til landinspektør. Samtidig meddeles anlægsbevilling hertil.    
  
 

Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger: 

Budget og Analyse har ingen bemærkninger. 
  
 

Indstilling: Budget- og Analysechefen indstiller, at Teknik-, Miljø- og Erhvervsudvalget 
anbefaler over for Økonomiudvalg og Byråd, at: 
  

1. godkende at de fremsatte overførsler af anlægsbudgetter fra 2010 til 2011 
under Teknik-, Miljø- og Erhvervsudvalgets område, tillægsbevilges i 
2011, finansieret af kassebeholdningen. 

2. meddele anlægsbevilling til yderligere udgifter for 36.580 kr. på 
anlægsprojekt nr. 222118 Sti mellem Snogekær og Jægerspris Skole, 
finansieret af overført rådighedsbeløb fra anlægsprojekt nr. 211020 Pulje 
til trafikinvesteringer.   
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Tidligere 
beslutninger: 

 

Beslutninger: Pkt. 1 og 2 anbefales. 
Der ønskes en opfølgning på anlægsbudgettet i 3. kvartal. 
 
Poul Henrik Hedeboe (F) deltog ikke i behandlingen af punktet. 
 

Bilag: Samlet oversigt med overførsler på anlægsprojekter fra 2010 til 2011
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Sag nr.  42  Budgetopfølgning pr. 31. marts 2011 
 
Journal nr.:  007929-2011 
 
Lovgrundlag: Lov om kommunens styrelse §40. 

 

Sagsfremstilling: I Økonomiaftalen mellem Regeringen og Kommunerne for 2011 er det 
aftalt, at 3 mia. kr. af de generelle tilskud er betinget af kommunernes 
overholdelse af det oprindelige budget. Overholdelsen vedrører kun 
kommunernes servicevækstramme, som forenklet kan henføres til de 
udgifter, hvor kommunerne selv kan påvirke serviceniveauet.  
 
Fagudvalgsbehandlingen af budgetopfølgningen kræver derfor en 
skærpet opmærksom på budgetoverholdelse. Der skal lægges vægt 
på at finde kompenserende besparelser i forhold til de områder, som 
oplever et øget pres. Fagudvalg, der ikke i eget område har 
umiddelbare budgetudfordringer, bør overveje, hvorledes der kan 
bidrages til at lette presset på serviceudgifterne i 2011. Forslagene 
kan dels være af en sådan karakter, som kun realiseres i 2011 og dels 
muligt realiserbare i 2012 og frem. 
 
Fagområderne har i samarbejde med Budget og Analyse foretaget en 
budgetopfølgning pr. 31. marts 2011 for Teknik-, Miljø- og 
Erhvervsudvalgets samlede driftsområde. 
Udvalgets driftsområde er opdelt i syv bevillingsniveauer.  
 
Økonomirapporten pr. 31. marts viser en forbrugsprocent på 23,16% 
til sammenligning med normen efter 3 måneder på 25%.  
Samlet for Teknik-, Miljø- og Erhvervsudvalgets område søges 
egentlige tillægsbevillinger på 81.000 kr. i 2011 og 151.000 kr. fra 
2012 og fremefter. Tekniske tillægsbevillinger, der giver samlet 0 for 
kommunen udgør -750.000 kr. 

De egentlige tillægsbevillinger på 81.000 kr. (151.000 kr. fra 2012) er 
fordelt på: 

·     134.000 kr. til grundskyld på usolgte grunde som følge af 
byggemodningen af etape 3 af Sydbyen (Ørnestensvænge). 
Udgiften har ikke tidligere været budgetlagt. 

·     -88.000 kr. som følge af reducerede udgifter til grundskyld på 
usolgte grunde i etape 3 af Sydbyen (Gyldenstensvænge). 
Det gode salg i 2010 har reduceret antallet af usolgte grunde i 
etape 2. 
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·     -161.000 kr. fra ny forpagtningsaftale i St. Rørbæk. 

·     30.000 kr. (60.000 kr. fra 2012) til vedligeholdelse af usolgte 
byggegrunde i Erhvervsområde Nord ved Strandvangen, Fr-
sund. 

·     70.000 kr. til udgifter til skimmelsvampundersøgelser 
(byfornyelse), der ikke tidligere har været budgetlagt. 

·     7.000 kr. (14.000 kr. fra 2012) til udgifter til vedligeholdelse af 
veje og rabatter i Erhvervsområde Nord ved Strandvangen, 
Fr-sund. 

·     126.000 kr. til øget årlig momsbetaling vedr. 
vejvedligeholdelse og Frederikssund Havn konstateret ved 
momsgennemgang. 

·     -37.000 kr. (-4.000 kr. fra 2012) fra nedskrivning af restbeløb 
på udvalgets udvikllingspulje. 

Overførsler på -720.000 kr. (-750.000 kr. fra 2012) mellem øvrige 
udvalg består af:  

·     -750.000 kr. som husleje fra §60-selskabet vedrørende 
Beredskabet. Indtægten vedrører alene husleje vedr. 
beredskabets lokaliteter i Frederikssund. Beredskabet tilføres 
750.000 kr. til dækning af udgiften på Økonomiudvalgets 
område. 

·     30.000 kr. i 2011 til vikardækning i forbindelse med Vej og 
Park-medarbejderes deltagelse i seniorkonference finansieret 
af Trepartsmidler under økonomiudvalget. 

Hertil kommer at af puljen til hovedvedligeholdelse indstilles der 
overført 950.000 kr. fra drift til anlæg. Det drejer sig om projekterne 
omkring tagbelægning m.m. på Marienlystskolen (650.000 kr.) og 
etablering af støttemur på Falkenborgskolen (300.000 kr.). Bemærk 
desuden at i særskilt sag til politisk behandling omkring renovering af 
vandrør på De Tre Ege søges der overført 1.792.000 kr. af puljen til 
hovedvedligeholdelse fra drift til anlæg.    
  
 

Bevilling: Budgetopfølgningen pr. 31. marts 2011 har resulteret i 
tillægsbevillinger for i alt 81.000 kr. (151.000 kr. fra 2012). 
Hertil kommer overførsel af 950.000 kr. fra drift til anlæg af puljen til 
hovedvedligeholdelse. 
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Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger: 

Tillægsbevillinger for ialt 81.000 kr. for 2011, som formindsker 
kassebeholdningen. 
 

Indstilling: Direktøren for Arbejdsmarked, Erhverv og Teknik indstiller at Teknik-, 
Miljø- og Erhvervsudvalget anbefaler Økonomiudvalget og Byrådet, at: 

1. de egentlige tillægsbevillinger på 81.000 kr. (151.000 kr. fra 
2012) godkendes.  

2. omplaceringer fra andre udvalg på i alt -720.000 kr. (-750.000 
kr. fra 2012) godkendes.  

3. Der overføres 950.000 kr. fra drift til anlæg af 
hovedvedligeholdelsespuljen.   

4. forslag til kompenserende besparelser drøftes. 

 

Tidligere 
beslutninger: 

 

Beslutninger: Pkt. 1, 2 og 3 anbefales. 
Pkt. 4 - udvalget ønskede at drøfte et oplæg til kompenserende 
besparelser på et ekstraordinært møde. 
 
Poul Henrik Hedeboe (F) deltog ikke i behandlingen af punktet. 
 

Bilag: Notat vedr. budgetopfølgning på drift pr. 31.03.11 under Teknik-, 
Miljø- og Erhvervsudvalgets budgetområde
2011-03-31 forbrugsrapport - Teknik-, Miljø- og Erhvervsudvalget
2011-03-31 Noter til forbrugsrapport - Teknik-, Miljø- og 
Erhvervsudvalget
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Sag nr.  43  Godkendelse af projektforslag for etablering af el-kedel på 

Frederikssund Kraftvarmeværk 
 
Journal nr.:  008080-2011 
 
Lovgrundlag: Lov om varmeforsyning (LBK nr. 347 af 17. maj 2005), "Elkedelloven" 

(Lov nr. 1417 af 21. december 2005) og bekendtgørelse om 
godkendelse af projekter for kollektive varmeforsyningsanlæg (BK nr. 
1295 af 13. december 2005).  
 

Sagsfremstilling: Frederikssund Kommune har den 31. marts 2011 på vegne af E.ON 
Danmark A/S modtaget projekt for etablering af en el-kedel på 
Frederikssund Kraftvarmeværk fra Tjæreborg Industri A/S. Der 
anmodes i den forbindelse om godkendelse i henhold til 
varmeplanlovens bestemmelser. I dette tilfælde skal Byrådet 
godkende projektet fordi der er tale om en ændring i 
produktionsanlægget. Ansøgningen vedlægges dagsordenen som 
bilag.  
  
Der vil i det ansøgte projekt ikke være tale om, at projektbehandlingen 
efter varmelovgivningen skal koordineres med den fysiske 
planlægning, da projektet ikke kræver bygningsmæssige ændringer 
der kræver ny lokalplanlægning eller dispensation fra gældende 
lokalplan, idet den el-kedel der ansøges om kan etableres i bestående 
bygning på eksisterende kraftvarmeværk på adressen Løgismose 1, 
Frederikssund.  
  
Baggrunden for ansøgningen er, at det overordnede el-system, som 
reguleres og overvåges af EnerginetDK i perioder har problemer med 
at håndtere strøm produceret på vindmøller. Dels drejer det sig om el-
overløb, når el-produktionen fra vindmøllerne er stor, samtidigt med, at 
el-forbruget er lavt. Dels drejer det sig om afbalancering af produktion 
og forbrug, specielt når vindprognoserne ikke stemmer overens med 
den faktiske produktion fra vindmøllerne.  
  
Den fortsatte udbygning af vindmølleparkerne forstærker ovennævnte 
problemer, hvilket betyder, at behovet for et el-forbrug ved el-overløb 
vokser, ligesom behovet for et regulerbart el-forbrug vokser i 
forbindelse med unøjagtige vindprognoser.  En el-kedel er særdeles 
velegnet til at afhjælpe ovennævnte problemer, hvilket også har 
politisk bevågenhed, idet man fra folketingets side har vedtaget en "El-
kedellov", der tilskynder til etablering af el-kedler i 
fjernvarmesystemerne. Et regulerbart elforbrug honoreres af 
energinet.dk ved betaling af en såkaldt rådighedsbetaling.   
  
Populært sagt kan kraftvarmeværker ved at installere elpatroner, en 
slags dypkoger, bruge el til at opvarme vand og derved indgå i 
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markedet for regulerkraft. Det varme vand fungerer som et 
energilager, som EnerginetDK kan lade op, når der er for meget strøm 
i nettet. Elpatroner er et eksempel på større sammentænkning af el- 
og varmesektoren. 
  
Der planlægges og ansøges om etablering af en el-kedel på 10MW, 
der placeres i en bestående bygning ved det eksisterende 
kraftvarmeværk. Til sammenligning kan det nævnes, at værket i dag 
råder over 2 gasfyrede motorer hver med en varmeydelse på ca. 6,5 
MW, 4 gasfyrede kedler med en samlet ydelse på 27 MW og en 
akkumuleringstank på ca 4.400 m3.   
  
Gennemførelsen af projektforslaget giver en selskabs- og 
brugerøkonomisk fordel, en samfundsøkonomisk fordel samt en 
miljømæssig fordel, herunder en CO2-besparelse gennem 
fortrængning af naturgas.  
  
Alternativet til at gennemføre projektforslaget er fortsat udelukkende at 
producere varme på de eksisterende gasmotorer og gaskedler.  
  
Der skal gøres opmærksom på, at der i varmeplanlægningens 
forstand ikke er tale om et brændselsskift, da el i loven ikke betragtes 
som et brændsel. Der er rettet henvendelse fra ansøger til det lokale 
el-selskab om tilslutning af el-kedlen, men der foreligger endnu ikke 
en skriftlig tilbagemelding om levering af el til el-kedlen.    
  
Projektet strider efter administrationens opfattelse ikke mod formålet 
med lov om varmeforsyning og ses heller ikke at være i konflikt med 
hverken lov om elforsyning eller lov om naturgasforsyning.  
  
De økonomiske konsekvenser for selskabet og forbrugerne er 
beskrevet i projektbeskrivelsen. Investeringen i kedlen forventes at 
være på 5,4 mio. kr. Det er vist, at projektet vil give en årlig 
selskabsøkonomisk nettogevinst eller besparelse - i forhold 
alternativet - for Frederikssund Kraftvarme på ca. 1.2 mio. kr. årligt, 
med en årlig forrentning og afskrivning af den nye kedel med 687.305 
kr. årligt over en periode på 10 år ved 5% i rente.  
  
Rådighedsbetaling fra energinet.dk må forventes at falde i de 
kommende år i takt med at der installeres flere elkedler. For at tage 
højde for dette er rådighedsbetalingen i selskabs- og 
samfundsøkonomiske beregninger sat til 30% af den faktiske i 
perioden 2007-2010. Rådighedsbetalingen er helt afgørende for 
projektets økonomi, men samtidig svær at forudsige, da den vedrører 
et marked i kraftig udvikling. Administrationen har forespurgt 
Energistyrelsen, om de vurderer at ansøgers forudsætning om 
rådighedsbetaling er rimelig. 
  
På længere sigt kan investeringen være med til at varmeprisen for 

 Side 16 af 25 



 

 

  
 
 
 
 

forbrugerne kan sænkes idet den samlede pris på varmeproduktionen 
over året vil være lavere ved køb af el fra nettet i perioder med overløb 
end ved udelukkende at fyre med naturgas.           
  
Der er beregnet en samfundøkonomisk gevinst ved gennemførelse af 
projektet på 23.572.606 kr. over en 20-årig periode. 
  
Miljømæssigt vil fortrængningen af naturgas med "overskuds-el" give 
en marginalt mindre emmission af drivhusgasser fra Frederikssund 
Kraftvarmeværk. Over en periode på 20 år er den miljømæssige 
besparelse beregnet til 28.555 ton CO2, 3.017 kg metan, 503 kg 
lattergas, 151 kg svovldioxid og endelig 21.116 kg kvælstofoxider 
(NOx).    
  
Da en elkedel ikke giver anledning til lokale emissioner forventes det 
ikke umiddelbart, at den kræver en miljømæssig godkendelse. Inden 
projektforslaget indstilles til endelig godkendelse vil forholdet til 
miljøbeskyttelsesloven blive afklaret. 
  
Det indstilles på baggrund af overstående, at projektforslaget sendes i 
høring i henhold til § 23 i bekendtgørelse om godkendelse af projekter 
for kollektiv varmeforsyning. Frederikssund Kommune skal i 
forbindelse med høringen skriftligt informere DONG og HMN som 
henholdsvis el- og gasleverandør samt Naturstyrelsen Roskilde. 
Eventuelle bemærkninger skal fremsendes inden 4 uger efter 
underretning.  
 

Bevilling:  

Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger: 

Budget og Analyse har ingen bemærkninger. 
 

Indstilling: Fagchefen for Natur-, Teknik- og Miljø indstiller at Teknik-, Miljø,- og 
Erhvervsudvalget beslutter at: 

1. projektforslaget sendes i høring i 4 uger i henhold til 
bekendtgørelse om godkendelse af projekter for kollektiv 
varmeforsyning,§ 23.     

2. sagen forelægges til endelig godkendelse efter høring.     

 

Tidligere 
beslutninger: 

 

Beslutninger: Godkendt. 
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Poul Henrik Hedeboe (F) deltog ikke i behandlingen af punktet. 
 

Bilag: Frederikssund Kraftvarmeværk projektforslag el-kedel
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Sag nr.  44  Tilsynsberetning for 2010 
 
Journal nr.:  002456-2010 
 
Lovgrundlag: Bekendtgørelse nr. 99 af 11. februar 2011 om beretninger om 

miljøtilsyn og miljøgodkendelser m.v.  
 

Sagsfremstilling: Kommunerne skal hvert år udarbejde beretning om det foregående 
års miljøtilsyn på virksomheder og landbrug efter Lov om 
Miljøbeskyttelse, Lov om Miljøgodkendelse m.v. af husdyrbrug og 
bekendtgørelser udstedt i medfør heraf. Der kan desuden indberettes 
tilsynsaktivitet i forbindelse med anden lovgivning, herunder 
Jordforureningloven, Vandforsyningsloven, Vandløbsloven og 
Kemikalieloven. 
 
Det fremgår bl.a. af beretningen 
 
- hvor mange tilsynspligtige virksomheder, der er i kommunen – fordelt 
på listevirksomheder, bilag 1 virksomheder, branchevirksomheder 
samt landbrug fordelt på størrelser, 
- hvor mange miljøgodkendelser, der er udarbejdet, tidsforbrug og 
opkrævet brugerbetaling, 
- hvor mange tilsyn, der er udført og opkrævet brugerbetaling, 
- antallet af håndhævelser - f.eks. henstillinger, indskærpelser og 
påbud. 
 
Beretningen skal sendes til Miljøstyrelsen senest 1. april det følgende 
år og offentliggøres senest samtidig hermed. 
 
I 2005 indgik Kommunernes Landsforening og Miljøstyrelsen en aftale 
om minimumskrav til miljøtilsyn. Listevirksomheder skal have et 
samlet tilsyn mindst hvert 3. år og branchevirksomheder og bilag 1 
virksomheder mindst hvert 4. år. Landbrug under 75 dyreenheder skal 
have samlet tilsyn mindst hvert 6. år, mens landbrug over 75 
dyreenheder skal have samlet tilsyn mindst hvert 3. år.  
Indberetningen offentliggøres i lokalavisen og på kommunens 
hjemmeside. 
 
Frederikssund Kommune har i 2010 levet op til aftalens minimumskrav 
for miljøtilsyn, herunder også udført de manglende tilsyn for 2009. 
 

Bevilling: Ingen. 
 

Økonomiske og 
personalemæssige 

Budget og Analyse har ingen bemærkninger. 
 

 Side 19 af 25 



 

 

  
 
 
 
 

bemærkninger: 

Indstilling: Fagchefen for Natur, Teknik og Miljø indstiller overfor Teknik-, Miljø- 
og Erhvervsudvalget, at: 

1. tilsynsberetningen for 2010 tages til efterretning. 

 

Tidligere 
beslutninger: 

 

Beslutninger: Godkendt. 
 
Poul Henrik Hedeboe (F) deltog ikke i behandlingen af punktet. 
 

Bilag: Indberetningsskema industri
Indberetningsskema landbrug
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Sag nr.  45  Trafiksanering af Roskildevej etape 2, plan for proces og udførelse 
 
Journal nr.:  009433-2011 
 
Lovgrundlag:  

Sagsfremstilling: Efter Teknik-, Miljø- og Erhvervsudvalgets møde den 4. april 2011 har 
forvaltningen modtaget et spørgsmål til sagsfremstillingen vedrørende 
placering af parkeringslommer langs Roskildevej.  
 
Der er gjort opmærksom på, at beslutningen anfører, at der udføres p-
lommer i den vestlige side, mens bilagsmaterialet og den mundtlige 
gennemgang anførte placering af p-lommer i den østlige side af vejen. 
Sagen forlægges derfor udvalget igen med henblik på præcisering af 
beslutningen.  
  
I forhold til bilag og mundtlig gennemgang var sagsindstillingen 
forkert, idet indstillingen burde have været at udføre p-lommer i den 
østlige side som også lokalplanen for Roskildevej beskriver. 
  
Placering i af p-lommer i den vestlige side er ikke umiddelbart muligt 
idet 
  
-Lokalplanen for Roskildevej nr. 83 meget specifikt bestemmer, at der 
skal være p-lommer i den østlige side og at der kan laves 
kantstensparkering i den vestlige side af vejen.  
  
Spørgsmålet har været undersøgt internt i administrationen og en 
afvigelse fra dette er af en sådan karakter, at det efter 
administrationens vurdering vil kræve at der udarbejdes en ny 
lokalplan.  
 
Lokalplanen giver som anført stadig mulighed for parkering i begge 
sider af vejen. Kantstensparkering i den vestlige side og 
parkeringslommer i den østlige side.  
  
 

Bevilling:  

Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger: 

Til renovering af Roskildevej er der meddelt anlægsbevilling på 
2.400.000 kr. d. 22. juni 2010 og til etape 2 af renoveringen er der 
meddelt anlægsbevilling på yderligere 2.300.000 kr. d. 30. marts 
2011. 
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Indstilling: Fagchefen for Natur, Teknik og Miljø indstiller at Teknik-, Miljø- og 
Erhvervsudvalget godkender, at: 

1. vejprofilet på Roskildevej etableres i overensstemmelse med 
lokalplanen nr. 83 bestemmelser med parkeringslommer i den 
østlige side og mulighed for kantstensparkering på vestlig side 
(stationssiden).  

 

Tidligere 
beslutninger: 

 

Beslutninger: Godkendt. 
 
Poul Henrik Hedeboe (F) deltog ikke i behandlingen af punktet. 
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Sag nr.  46  Meddelelser 
 
Journal nr.:  034083-2010 
 
Lovgrundlag:  

Sagsfremstilling: • Vandområdeprojekt Apholm  
• Hygiejniske forhold ved strandene.  
• Orientering om Miljøstyrelsens brev vedr. beskyttelse af § 3 

natur. 

 

Bevilling:  

Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger: 

 

Indstilling:  

Tidligere 
beslutninger: 

 

Beslutninger: Der blev desuden orienteret om: 
Sillebroprojektet 
Fremtidige emner for møder i Teknik-, Miljø og Erhvervsudvalget. 
 
Poul Henrik Hedeboe (F) deltog ikke i behandlingen af punktet. 
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Sag nr.  47  Plan- og Agenda 21-strategi: Temadrøftelse 
 
Journal nr.:  015862-2010 
 
Lovgrundlag: Planlovens §23a 

Planlovens §33a. 
 

Sagsfremstilling: På Plan- og Udviklingsudvalgets møde den 2. februar 2011 og på 
Teknik-, Miljø- og Erhvervsudvalgets møde den 31. januar 2011 blev 
det besluttet at igangsætte arbejdet med en kombineret Plan- og 
Agenda 21-strategi for nærværende valgperiode. Administrationens 
forslag til temaer, emner og skabelon blev drøftet og godkendt som 
grundlag for det videre arbejde. 
 
Administrationen har udarbejdet et oplæg til strategiens indhold i form 
af et første udkast. Der indledes med en generel introduktion til 
kommunen samt de grundlæggende værdier og vision. Oplægget 
tager udgangspunkt i de fem emner By og Bolig, Erhverv, Landskab, 
Klima og Energi samt Oplevelse og Fritid, som blev præsenteret ved 
sidste udvalgsmøde. For hvert emne opstilles en baggrundstekst og 
en række strategiske mål. 
 
Agenda 21 er løbende integreret i materialet for at synliggøre, at der 
arbejdes med bæredygtighed på flere fronter. De steder i teksten, der 
omhandler Agenda 21 vil blive markeret med et A21 ikon. 
 
Oplægget er ikke indarbejdet i kommunens lay-out med den nye 
grafiske linje endnu. Dette betyder, at der vil forekomme justeringer i 
teksten når denne skal tilpasses lay-outet, herunder eventuelt tilføje 
eller fjerne mindre dele. Desuden vil der ske en tilpasning af kort og 
illustrationer, som derfor ikke er endeligt bearbejdet. Valg er 
fotografier er ikke endeligt, og der vil ske udskiftninger/tilføjelser. 
Plan- og Udviklingsudvalget og Teknik-, Miljø- og Erhvervsudvalget 
anmodes om at læse og drøfte udkastet med henblik på at vurdere det 
overordnede indhold og struktur samt de opstillede strategiske mål for 
kommunens fysiske udvikling. 
 
Administrationen vil, såfremt oplægget godkendes, efterfølgende 
udarbejde en endelig version af strategien (et debatoplæg), der efter 
politisk godkendelse vil blive offentligt fremlagt. 
 

Bevilling: Ingen. 
 

Økonomiske og 
personalemæssige 

Budget og Analyse har ingen bemærkninger. 
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bemærkninger:  

Indstilling: Fagchefen for Plan og Udvikling indstiller over for Plan- og 
Udviklingsudvalget og Teknik-, Miljø- og Erhvervsudvalget, at: 

1. det forelagte udkast drøftes. 
2. udkastet godkendes med henblik på, at der kan udarbejdes et 

endeligt debatoplæg til offentliggørelse. 

 

Tidligere 
beslutninger: 

Beslutning i Teknik-, Miljø- og Erhvervsudvalget, onsdag den 4. 
maj 2011: 
 
Punktet blev udsat til næste møde, idet udvalget ikke var 
beslutningsdygtigt på grund af fravær. 
 
Kenneth Jensen (A), Torben Petterson (A), Kristian Moberg (V) og 
Jens Ross Andersen (V) var fraværende. 

 

Beslutninger: Forvaltningens indstilling tiltrædes med følgende bemærkninger: 
Udvalget havde en række ønsker til ændringer, som administrationen 
indarbejder inden forelæggelse til vedtagelse. 
 
Poul Henrik Hedeboe (F) deltog ikke i behandlingen af punktet. 
 
 

Bilag: Udkast til Plan- og Agenda 21-strategi
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